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SALGÓTARJÁN MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZGYŰLÉSE 

 

12. SZ. JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. november 30-án 

megtartott KÖZMEGHALLGATÁSÁRÓL. 

 

Jelen voltak: 

• a Közgyűlés tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint 

• dr. Romhányi Katalin jegyző 

• a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti egységeinek vezetői 

• az önkormányzati cégek vezetői 

• intézményvezetők 

• meghívott vendégek 

• érdeklődő állampolgárok 

• a sajtó képviselői 

 

 

Fekete Zsolt: Köszöntötte a közmeghallgatáson megjelent érdeklődő állampolgárokat, a 

képviselőket, a közszolgáltatást végző cégek képviselőit, az ülésen tanácskozási joggal részt vevő, 

valamint a meghívott vendégeket és a sajtó képviselőit. 

Elmondta, hogy a közmeghallgatás is testületi ülés, ezért a Közgyűlés tagjainak határozatképes 

számban kell megjelennie. 

 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 tagjából 12 fő volt jelen. Fenyvesi Gábor és Gyurkó József 

képviselő urak, valamint Gyurkóné Kovács Krisztina képviselő asszony előzetesen jelezte 

távolmaradását. Megállapította, hogy a Közgyűlés határozatképes. 

 

A közmeghallgatás menetére vonatkozóan tájékoztatta a megjelenteket, hogy először a 

polgármesteri tájékoztató következik, majd követően lesz lehetőség helyi közügyeket érintő 

kérdésekre és javaslatok megtételére. 

 

Elmondta, hogy a közmeghallgatásra meghívást kaptak a közszolgáltató cégek, szervezetek 

képviselői is, lehetőséget biztosítva ezáltal arra, hogy a felszólalók észrevételeiket, kérdéseiket 

feléjük is megfogalmazhassák. 

 

Elmondta továbbá, hogy a kérdéssel érintett szervezetek minden felvetést megvizsgálnak. Azokra a 

problémákra, melyekre a közmeghallgatás keretében nem tudnak szóban választ adni, írásban 

fognak reagálni.  

 

Kérte, hogy a folyamatban lévő hatósági ügyeket a hozzászólók mellőzzék, hiszen azokban a 

Közgyűlésnek nincs hatásköre. 

 

Ezt követően a Polgármesteri tájékoztatóra került sor. 

 
Fekete Zsolt: A tájékoztatót követően átadta a szót a megjelent választópolgároknak. Mivel a 

közmeghallgatásról hangfelvétel és jegyzőkönyv készült, kérte, hogy a hozzászóló használja a 

mikrofont és hozzászólása elején mondja be nevét, címét, melyre az esetleges írásbeli válaszadás 

miatt is szükség lehet! 

 

Ismételten kérte, hogy a folyamatban lévő hatósági ügyeket szíveskedjenek mellőzni, hiszen 

azokban a Közgyűlésnek nincs hatásköre. 
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HOZZÁSZÓLÁSOK 

 

 

Pataki Csaba, Salgótarján Fenyvesalja út 34.:  

Hozzászólásában elmondta, hogy neki sokat nem mondott a polgármester által ismertetett 

tájékoztató, ugyanis Zagyvarónát nem hallotta semmilyen fejlesztés terén. Kérdésként tett fel, hogy 

Zagyvaróna egyáltalán rajta van-e még a térképen, vagy hogy Salgótarjánhoz tartoznak-e még, 

vagy falu lettek megint. Megjegyezte, hogy Bárnát egyetlen egy polgármester viszi önmagában, de 

a faluban ki van takarítva a patak, rend van mindenhol, a házak, ingatlanok értékei megmaradtak. 

Évek óta vár arra, hogy valaki elmondja neki, hogy mit költöttek Zagyvarónára az elmúlt 

időszakban. Sajnálattal vette tudomásul, hogy Zagyvaróna megint nem szerepel a fejlesztésekben. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy természetesen szerepelnek a fejlesztésekben. A Bátki 

Művelődési Ház megújult, az óvoda felújításra került, a Modern Városok Program keretében a 

templom felújításra került, valamint tervezési szakaszban vannak útfelújítások. A hozzászólóval 

ellentétben úgy látta, hogy egyre több zagyvarónai ház is felújításra került, illetve lebontásra került 

a buszfordulónál lévő rossz állapotú ingatlan. 

Bárnával kapcsolatban elmondta, hogy egy zárt zsáktelepülésről van szó, sokkal előnyösebb 

helyzetben van bármelyik településtől, hiszen védettebb környezetben van, körülbelül 800-an 

laknak, ellenben Salgótarjánban egy választókerület körülbelül 3000 fős. 

 

A továbbiakban Pataki Csaba alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

Pataki Csaba: Kiegészítésként elmondta, hogy nemrégiben Zagyvarónán a temetőbe vezető út is 

felújításra került, illetve a ravatalozó is felújítás alatt van. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy a zagyvarónai patak felújítására pályáztak, de sajnálatos módon nem 

tudtak rá munkaerőt felvenni, aki elvégezte volna a munkát. Egy benyújtott és megnyert pályázatot 

kellett félbe hagyniuk emiatt. 

 

dr. Behan Anett, Salgótarján, Jónásch körút 11/B.: 

Hozzászólásában elmondta, hogy a telepük problémáját több fórumon Polgármester úrral már 

egyeztette, Hranek Ferenc elnök úrral több alkalommal járt Polgármester úrnál. Megkérdezte, hogy 

azok a folyamatok, amiket közösen elindítottak Elnök úrral van-e már valami biztató hír számukra? 

Sikerült-e a települési őrszolgálathoz a feltételeket megteremteni? A droghelyzet miatt nagyon 

fontos lenne számukra, hiszen olyan szintű forgalmat bonyolítanak le éjszaka, mint ami a város sok 

pontján nem tapasztalható. Problémaként említette a driftelő autósokat is, akik miatt éjszakánként 

nem tudnak pihenni. 

Több alkalommal jelezték már, hogy az Akácos út leszakadt, és mivel elég szűk hegyi útról van 

szó, ami ráadásul földes, vagy néhol kővel borított, félő, hogy a hulladékszállító autó valamelyik 

házba becsúszik. Elmondta továbbá, hogy az Akácos út alatti úton is történt egy vízvezető ároknak 

a beszakadása, tudomása szerint ezzel kapcsolatban érkezett lakossági bejelentés. Megkérdezte, 

hogy ennek a megjavítása tervezésre kerül-e? Az Ilona út állapota is nagyon rossz, főleg egy 

szakasza, ami földút. Megkérdezte, hogy terveznek-e erre az útra felújítást, mert a tájékoztatóban 

nem hallotta. 

Az illegális hulladék elhelyezésével kapcsolatban több alkalommal egyeztettek, elmondta, hogy 

használják a hulladékradar alkalmazást, lakossági bejelentéseket tesznek, ebben is segítséget kért. 

A Határ út 7. szám alatti ingatlan elbontása kapcsán kért segítséget, illetve tanácsot. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy keresik a lehetőséget az illegális hulladéklerakók 



3 

 

megszüntetésére, amely minden lakóingatlannak a hulladékszállításba történő bevonását fogja 

eredményezni, de ez egy hosszabb folyamat. A Polgármesteri Hivatal és a VGÜ Nonprofit Kft. a 

munkát elkezdte. 

Az útfelújítással kapcsolatban elmondta, hogy legutoljára a Jónásch körúton történt útfelújítás. Azt, 

hogy a kavicsos, vagy poros utakon mikor lesz szilárd burkolat, nem tudta megmondani. Minden 

évben a legforgalmasabb utak kerülnek előtérbe. 

Elmondta, hogy a Jónásch telepi közbiztonsággal kapcsolatban Rendőrkapitány úr fog válaszolni, 

de előtte Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót a Határ úti ingatlan bontásával 

kapcsolatban. 

 

Turcsány László: Válaszában elmondta, hogy a Jónásch telepen szervezett lakossági fórumon 

jelezte, hogy szervezés alatt van a polgárőrség. Időközben a Balassagyarmati Cégbíróságon 

megtörtént az Egyesület bejegyzése, körülbelül 10-12 fő jelentkező már van. Az egyesület a 

Medves Polgárőr Egyesület nevet fogja viselni. Szeretettel várja dr. Behan Anettet is a tagok közé. 

Elmondta, hogy az Acélgyár és a Salgó út elejétől fogja végezni munkáját a teljes 3. számú 

választókerületet, mely magába foglalja Salgóbányát, Somoskőt, Rónafalut, Rónabányát, 

Vízválasztót, Zagyvarónát, Pintér telepet, Művész telepet, Jónásch telepet, Művész közt. Ezekről a 

területrészekről már többen jelentkeztek az Egyesületbe. Elmondta, hogy személyigazolványt, 

illetve lakcímkártyát csak hivatalos személy kérheti el, önhatalmúlag nem lenne szabad, hiszen ez a 

törvényesség határát súrolja. Jegyzőként tudhatja a hozzászóló, hogy ezt nem lenne szabad 

megtenni. Véleménye szerint törvényes utat kellene járni. 

A Jónásch teleppel kapcsolatban elmondta továbbá, hogy a lépcső kiváltására az Éltex Kft-vel egy 

nagyon hosszú tárgyalás folyt, ahol első körben arra az egyezségre jutottak, hogy felújítják a 

lépcsőt, de ebből a Kft. visszalépett. Azon a járdaszakaszon, amelyet az Önkormányzat meg tudott 

csinálni egy pihenőpadot is el tudtak helyezni a Foglalkoztatási Kft. segítéségével, valamint a 

közvilágítás is rendben van azon az útszakaszon. Elmondta továbbá, hogy rendezték a zöld 

területet, a parkot, egy kulturált közösségi teret szerettek volna ott kialakítani, de a lakók kérésére 

nem helyeztek ki padokat és asztalt, mert attól tartottak, hogy akkor ott a renitens viselkedésű 

emberek fognak tanyázni. 

Az Akácos út, az Ilona út és a Határ út vonatkozásában azt a tájékoztatást adta, hogy kéréssel 

fordult a Városüzemeltetési Irodához és az odavezető utakra zúzalékkő került kihelyezésre. A Határ 

út 7. szám alatti ingatlan lebontásával kapcsolatban elmondta, hogy a munkálatokat folyamatosan 

figyelemmel kísérte, a közvetlen életveszély elhárítására irányuló munkálatokat elvégezték. Az 

ingatlan két végén lévő lakást nem bontották le, mert a két ingatlanrésznek saját tulajdonosa van, 

akik rendezetten fizetik a számláikat és életvitelszerűen ott élnek. NAV pályázat keretében egy ózdi 

cég végezte a munkát. Sajnálatát fejezte ki arra vonatkozóan, hogy a nagy mennyiségű kommunális 

hulladék, illetve építési törmelék ott maradt a helyszínen. Dr. Gaál Zoltán a Nógrád Megyei NAV 

Igazgatója arról tájékoztatta őt, hogy első körben csak a közvetlen életveszély elhárítására tudtak 

forrást biztosítani, de 2024. első felében, legkésőbb március végéig újabb pályázatot fognak kiírni, 

és az építési törmeléket is el fogják szállítani. 

A betörések, lopások, kábítószerhasználat miatt intenzívebb rendőri jelenlétet kért a Jónásch 

telepre.  

A februári költségvetés tervezésénél kérte a városvezetést, hogy bővítsék a kamerarendszert, 

javasolni fogja a jövő évi költségvetés tervezésénél is, hogy helyezzenek ki több kamerát, mert a 

Határ út 7. szám előtti az kevés. 

Útfelújítással kapcsolatban elmondta, hogy a Jónásch körút felső szakasza évekkel ezelőtt 

elkészült, az alsó szakaszra pedig kátyúzást kért a Városüzemeltetési Irodától, melyek 

megtörténtek. 

Elmondta továbbá, hogy az Egyesület nem csak polgárőri szolgálatot szeretne ellátni, hanem 

Önkéntes Tűzoltó Egyesületet is fognak működtetni. Kérte, hogy együtt próbáljanak meg járőrözni. 

 

Fekete Zsolt: Kérte Rendőrkapitány urat, hogy a város területéről adjon tájékoztatást. 
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Ponyi Béla: A Jónásch körúttal kapcsolatban elmondta, hogy ez a térség nagyon jó példa arra, 

hogy az összefogás előbb-utóbb eredményeket fog hozni. A drifteléssel kapcsolatban még nem 

kaptak bejelentést, ha érkezik, akkor intézkedni fognak. Az általános közbiztonsági helyzettel 

kapcsolatban elmondta, hogy jó hír, hogy amióta mindenki a Jónásch körúttal foglalkozik, 

drasztikusan csökkent az onnan történő bejelentések száma. A kábítószer fogyasztás és terjesztés 

volt jellemző a területen. Minden városrészben javasolta, hogy legyen hasonló összefogás, az 

önkormányzat, a rendőrség és a civil szféra összefogásával lehet javítani a közbiztonsági helyzeten. 

Enélkül a segítség nélkül a rendőrség egyedül sokkal nehezebben tudott volna ilyen eredményeket 

elérni. 

A városról összességében elmondta, hogy jellemző a vagyon elleni bűncselekmények száma, 

továbbra is magas a lakatlan házakba történő betörés és egyéb lopás. Továbbra is jelen van a 

kábítószer fogyasztás. Szerencsére erőszakos bűncselekmények nem történtek a városban. 

Turcsány László képviselő úrnak elmondta, hogy a polgárőrségnek nagyon örül, mindenkit bíztatott 

arra, hogy lépjen be az egyesületbe. Tájékoztatta arról is Képviselő urat, hogy a polgárőrség sem 

kérheti el a személyi okmányokat, csak rendőrrel együttműködve segíthet az intézkedésben. A 

polgárőrség elsődleges feladata a jelenlét.  

Megköszönte Hranek Ferenc úrnak azt a munkát, amit végez a város több területén. 

 

dr. Behan Anett: Megköszönte Kapitány úrnak a megtisztelő és kiemet figyelmet. Turcsány 

László képviselő úrnak elmondta, hogy a hiteles és pontos tájékoztatás nem csak joga, hanem 

kötelessége is. Senki nem kért a Jónásch telepen sem személyi igazolvány, sem lakcímkártyát sem 

senkitől. 

Az útfelújítás kapcsán elmondta, hogy a Jónásch körutat 2015. környékén újították fel. Lehet, hogy 

Jónásch telep nem egy nagy lélekszámú telep, de nem feltétlenül biztos, hogy az a háttérbe 

sorolásnak az alapja, hogy hány lakos lakik ott hanem, hogy milyen körülmények között élnek. 

A Jónásch telep története az az Acélgyárhoz kötődik, az Acélgyár építette az 1900-as évek elején, a 

családi házas övezeteivel elég meghatározója annak az építészeti kornak. 

Az Éltex Kft-vel történt egyeztetésen Pataki Csaba alpolgármester úr is jelen volt, a kérdéseikre 

személyes ígéretet kaptak a Kft. akkori képviselőjétől, hogy a lépcsősor felújításra kerül. A sajtóból 

értesültek arról, hogy kialakítottak egy járdafelületet, melyet megköszönt, de jelezte, hogy egy 

nagyon meredek járdáról van szó, egy korlátot ki lehetne oda helyezni, balesetveszélyes. 

Az Acélgyár kapcsán lakossági felháborodás volt az akkumulátorgyár kérdése, erről nem hallani 

semmit. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy az Acélgyár területén végzendő munkálatok miatt 

bejelentést tettek a Kormányhivatal illetékes szerveinél, akik folyamatosan vizsgálják és ellenőrzik 

a terület használatát. Feltételezhető, ha működik a cég, akkor baj nem lehet, mert az önkormányzat 

felé nem érkezett jelzés. 

Elmondta, hogy óriások gondok vannak atekintetben, hogy mi önkormányzati és mi magántulajdon, 

hiszen csak önkormányzati területen tudnak felújítást végezni és pályázni. Az Éltex Kft-vel még 

nem volt egyeztetése az önkormányzatnak plusz területekre. A korlát kihelyezését továbbítani 

fogják a Kft. felé. 

Megköszönte Kapitány úr tájékoztatását.  

 

Ismételten Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Válaszában elmondta, hogy egy szóval nem mondta azt, hogy ki kérte el a 

személyi igazolványt. Tartja olyan intelligensnek dr. Behan Anettet, hogy nem kérné el az 

okmányokat, és most már Kapitány úr szavai után ő sem merné elkérni. 

Elmondta, hogy a VGÜ Kft. segítségével sózó gombát fognak kihelyezni a területre. 

Tájékoztatta a megjelenteket arról is, hogy ha az Éltex Kft. nem csinálja meg a korlátot, akkor ő 




